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Abstract

We  analyze  the  Wilson  loop  for  a  pure  Yang-Mills  theory,  using 

adecoupling solution in close agreement with lattice computations. At one-

gluon exchange level it is seen that the potential cannot yield a linear rising 

contribution  as  expected  for  a  confining  theory.  Next-to-leading  order 
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correction gives rise to aquartic term for moment a in the gluon propagator 

that, inagreemen with Gribov’s view, yields a linear confining term. This 

correction is due to a two-loop or sunriseintegral that we need to evaluate in 

the low-momenta limit. In the infrared regime, the physical consistency of 

the theory is determined by a natural cut-off, arising from the integration of 

the classical equations of the theory, fixing in this way the regularization 

scheme.

ملخص البحث

Abstract in Arabic
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 قمنححا بتحليححل حلقححة ويلسححون لنظريححة يونححج ميلححز باسححتخدام الحححل
المقترن والذي يتوافق مع الحسابات الشبيكية.

ًا كمحا  مستوى جسحيم الغحالون واححد المتبحادل ل يظهحر الجهحد خطيح
 متوقع بالنسبة للنظرية المحددة. ممحا يقودنحا الحي التصححيح بظهحور
 حركة جسيم الكوارك بزخم) وذلك خلل انتشار الغححالون. وبالتففححاق
 مع وجه نظر جريوف، ينتححج حححد خطحي متوقححع، هحذا التصححيح علححى
 حسب علقتين او ظهور المساحة الشمسية والححتي نحتاجهححا لتقححدير

اقل حد للزخم.
 فححي منطقححة الشعححعة تفحححت الحمححراء المكونححات الفيزيائيححة للنظريححة
 المحححددة بححالقطع الطححبيعي الححذي يظهححر مححن تفكامححل المعححادلت

ًا لطريقة مخطط التسوية. الكلسيكية للنظرية مصطلحب
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